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M I N I S T E R R A A D ' Ex.nr. W 

Nr.4704 

Notulen van de vergadering 
gehouden op v r i j d a g 20 jun i 1969 i n de Trêveszaal 

aangevangen ' s morgens om negen uur en 
's middags voortgezet 

Aanwezig: minister-president De Jong en de ministers 
Bakker (de punten 1 t/m 8, 11 t/m 17) 
Beernink, De Block (de punten 5d ged. 5e t/m 

A l'h Kï;^e' Lardino i s , Luns (de punten 4 ged., 
5 t/m 17),Polak, Roolvink, Schut, Den Toom, 
Udink, Veringa en Witteveen 
Voorts z i j n aanwezig de staatssecretarissen 
Grapperhaus (punt 4), De Koster (de punten 
5g, 5h, 51, 5m), Van Son (punt 15) en Van 
Veen (punt 12) 

Wnd. secretaris°. mr.J.H.Kist 
N o t u l a r i s ; mevr.mr.J.C.van Santen 

1. Notulen van de vergadering van 13 jun i 1969 

De raad s t e l t de notulen vast behoudens 
de w i j z i g i n g e n vermeld i n b i j l a g e I. 

2. Mededelingen 
a. Extra-ministerraadsvergaderingen 

De minister-president s t e l t voor om 
ti j d e n s de vergadering van 23 j u n i 1969 de nota 
van minister Veringa betreffende wijzigingen i n de 
bestuursstructuur van de i n s t e l l i n g e n van weten
schappelijk onderwijs te behandelen en de vergadering 

over het middenstands. 
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5 e. F r a n k r i j k 

M i n i s t e r Luns deelt mede dat h i j enige 
dagen geleden een v e r t r o u w e l i j k gesprek heeft gehad 
met s t a a t s s e c r e t a r i s De Lip.iovsky. Deze bleek van 
mening dat F r a n k r i j k een meer Europese p o l i t i e k 
zou moeten voeren en dat z i j hiervoor van de bestaande 
gemeenschappen zou moeten gebruikmaken. De s t a a t s s e c r e 
t a r i s vreesde dat Engeland z i c h meer op de Verenigde 
Staten zou gaan r i c h t e n i n d i e n n i e t binnen korte 
t i j d een aanvang zou worden gemaakt met onderhandelingen 
voor de toetreding. Voorts zou F r a n k r i j k meer toe
nadering moeten zoeken t o t de Benelux en Italië. 
Naar a a n l e i d i n g van een vraag betreffende de pro-
B r i t s e houding van Nederland heeft spreker geantwoord 
dat Nederland noch anti-Franse noch pro-Engelse 
gevoelens heeft»Zij handhaaft echter haar principiële 
bezwaren tegen n a t i o n a l i s t i s c h e tendenzen zoals 
de a s - D u i t s l a n d - F r a n k r i j k . De heer De Lipkovsky achtte 
het voorts van belang om de landbouw zo snel mogelijk 
te behandelen. Spreker heeft medegedeeld dat het de 
bedoeling i s een b e g i n s e l v e r k l a r i n g van de Zes op te 
s t e l l e n waarin wordt aangedrongen op verdere i n t e g r a t i e 
en u i t b r e i d i n g van de G.emeenschap. Hierop reageerde de 
heer De Lipkovsky gunstig. Spreker zou de b e g i n s e l 
v e r k l a r i n g i n j u l i i n de SEG-Ministerraad aan de orde 
w i l l e n s t e l l e n wanneer h i j a l s v o o r z i t t e r optreedt. Waar
schijnlijk z a l deze vergadering op 22 j u l i plaatsvinden. 

M i n i s t e r Udink vraagt of er i e t s bekend 
i s omtrent de achtergronden van de u i t l a t i n g e n van de 
heer Mansholt betreffende de Nederlandse houding. 
M i n i s t e r KLompé vraagt z i c h af of de Nederlandse 
r e g e r i n g er goed aan doet om steeds te p l e i t e n voor 
t o e t r e d i n g van Engeland v o o r a l nu de b i l a t e r a l e 
betrekkingen z i c h ongunstig ontwikkelen. 

M i n i s t e r Witteveen i s van oordeel dat 
ondanks de moeilijkheden i n het b i l a t e r a l e verkeer 
het Nederlandse b e l e i d g e r i c h t moet b l i j v e n op 
u i t b r e i d i n g van de Gemeenschappen. H i e r b i j z a l een 
gemeenschappelijke landbouwpolitiek een van de 
grootste problemen vormen. Hoe gro t e r de overschotten 
z u l l e n z i j n des te m o e i l i j k e r z a l het voor Engeland 
z i j n de enorme e x t r a - l a s t e n te dragen. M i n i s t e r 
De Block heeft onder meer van m i n i s t e r Stewart ver
nomen dat deze rekening houdt met een lange over
gangsperiode voor wat b e t r e f t het landbouwbeleid, 
gezien de slechte p o s i t i e van de B r i t s e betalingsbalans. 

M i n i s t e r Luns deelt mede dat h i j de v e r k l a r i n g 
van de heer Mans ho11 waarin deze zegt dat het masker 
voor Nederland z a l moeten worden afgeworpen en dat 
Nederland en Duitsland n o o i t voor i n t e g r a t i e hebben 
gevoeld van de hand heeft gewezen. W a a r s c h i j n l i j k i s 

het b e r i c h t ontstaan... 
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het bericht ontstaan op grond van mededelingen gedaan 
ti j d e n s een maandelijkse vertrouwelijke bijeenkomst 
met de pers. Voorts merkt spreker op dat indien 
Nederland z i c h zou distantiëren van Engeland z i j haar 
invloed op Groot-Brittanni'é zou ve r l i e z e n . Aan de 
i n t e n t i e v e r k l a r i n g z i j n verder geen concrete gevolgen 
verbonden. Spreker heeft ambassadeur Soames i n P a r i j s 
nog gewezen op het gevaar van de B r i t s e houding. 

M i n i s t e r Lardinois zou erop w i l l e n wijzen 
dat de kosten die Engeland besteedt aan de eigen 
landbouw hoger l i g g e n dan die van Nederland i n het 
EEG-regiem. Indien er sprake was van lage kosten dan 
zou d i t t o t u i t i n g moeten komen i n de kosten van het 
B r i t s e voedselpakket. Deze z i j n echter n i e t lager 
dan b i j ons. 

5 f. Bezoek van de Egyptische minister van buitenlandse 
zaken (Zie notulen m.r. 13 j u n i 1969, punt 4g) 

M i n i s t e r Luns deelt naar aanleiding van 
besprekingen met m i n i s t e r Riad mede, dat de Egyptische 
regering het v o o r s t e l van Israël om directe onder
handelingen te beginnen v o l s t r e k t onaanvaardbaar acht. 
Voorts heeft Egypte de indruk dat de Verenigde Staten 
steun geven aan Israël. De grote m o e i l i j k h e i d i s echter 
dat Israël tot dusver nog geen enkele i n d i c a t i e heeft 
gegeven of en i n hoeverre z i j z i c h zou w i l l e n terugtrekken. 
Het was d u i d e l i j k dat in d i e n Israël genoegen zou nemen 
met zogenaamde "safe f r o n t i e r s " een aparte r e g e l i n g 
betreffende Jeruzalem en een a f z o n d e r l i j k e oplossing 
van het vluchtelingenvraagstuk er wel een v e r g e l i j k 
t o t stand zou kunnen komen. Spreker heeft de indruk 
dat een gebaar van de z i j d e van Israël waarbij z i j 
z i c h enkele kilometers van het Suez-kanaal z a l terug
trekken een p o s i t i e v e indruk z a l maken. Voor wat 
be t r e f t het vluchtelingenvraagstuk z a l een oplossing 
moeten worden gevonden i n het kader van de Verenigde 
Naties. M i n i s t e r Riad was bevreesd voor p o l a r i s a t i e 
i n het viermogendhedenoverleg en achtte het van belang 
dat eerst de v i e r t o t overeenstemming z u l l e n komen. 
Spreker betreurt de ongelukkige u i t l a t i n g van minister 
Riad t i j d e n s de persconferentie waarin h i j een verge
l i j k i n g maakte tussen het optreden van nazi-Duitsland 
en Israël. De heer Riad heeft l a t e r deze fout ingezien 
en getracht d i t enigszins goed te maken. 

5 g. Vergadering... 


